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 PROTOKÓŁ NR 30/2014 

Z POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I SPRAW SPOŁECZNYCH 

RADY POWIATU W WAŁCZU  

Z DNIA 08.04.2014 r. W GODZ. 13
00

-13
45 

 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji oraz zaproszeni goście wg załączonych list 

obecności ( zał. nr 1 i 2). 

Posiedzenie  odbyło się w sali narad Starostwa Powiatowego w Wałczu przy  

ul. Dąbrowskiego 17.  

 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej 

w Wałczu – materiał sesyjny. 

5. Informacja na temat stanu bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Wałeckiego  

za 2013 r.  – materiał sesyjny. 

6. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Wałeckiego w 2013 roku  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i  o wolontariacie – 

materiał sesyjny. 

7. Informacja na temat przygotowań do rekrutacji absolwentów gimnazjów na rok 

2014/2015. 

8. Informacja o sytuacji w szkołach technicznych (Zespół Szkół Nr 2, Zespół Szkół Nr 3  

i Zespołu Szkół Nr 4 RCKU). 

9. Informacja na temat realizacji zadań oświatowych młodzieży o specjalnych potrzebach 

edukacyjnych.   

10. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w Wałczu.      

11. Sprawy bieżące. 

12. Wolne wnioski i zapytania. 

13. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

 

 

Ad pkt 1. 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji Andrzej Gostołek. 
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 Ad pkt 2. 

Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodniczący Komisji stwierdził quorum, obecnych 10 członków Komisji. Nieobecna: 

Jadwiga Jankowska-Klonowska .  

O godzinie 13
12

 po rozpatrzeniu przez Komisję pkt. 4  pn. „Sprawozdanie roczne z wykonania 

planu finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu” wszedł Tadeusz Łożecki. 

 

Wobec powyższego Komisja mogła podejmować prawomocne decyzje. 

 

 

Ad pkt 3. 

Przedstawienie porządku posiedzenia. 

 

Do przedstawionego porządku posiedzenia uwag nie zgłoszono. 

 

 

Ad pkt 4. 

Sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego Powiatowej Biblioteki Publicznej 

w Wałczu. 

 

W posiedzeniu Komisji dot. niniejszego punktu uczestniczyła Marzenna Łopatka – Dyrektor 

Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu. 

  

Przedmiotowe sprawozdanie pisemne, jako materiał źródłowy stanowi załącznik do protokołu   

XXXIV sesji Rady Powiatu w Wałczu z dnia 24 kwietnia 2014 r.  

 

Marzenna Łopatka – Dyrektor Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu poinformowała,  

iż wbrew ogólnie panującemu kryzysowi, sytuacja finansowa PBP w Wałczu uległa w 

ubiegłym roku poprawie, z uwagi na otrzymaną dotację z budżetu powiatu w wysokości 

186 500, 00 zł oraz dotację z Biblioteki Narodowej w Warszawie w wysokości 18 040,00zł na 

zakup nowości wydawniczych. Dzięki powyższemu podwojona została liczba zakupionych 

woluminów.  

Na zwiększenie wartości materiałów bibliotecznych wydano łącznie 43 064,16 zł, w tym na 

zakup książek 35 713,70zł, audiobooków 2 214,14zł oraz czasopism 5 226,32zł. Dodała,  

iż zakupiono również sprzęt komputerowy i drobne urządzenia na kwotę 6 720, 00zł. 

 

Zbigniew Wolny Sekretarz Powiatu zwracając się do Marzenny Łopatka Dyrektor PBP  

w Wałczu poinformował, iż prowadzi program oszczędnościowy, dotyczący opłat  

za połączenia telefoniczne i wie, że nie wyraziła ona woli uczestniczenia w powyższym. Wobec 

powyższego zachęca do zapoznania się z ofertą przedstawioną przez operatora, gdyż dzięki 

niej  miesięczne koszta połączeń telefonicznych byłyby niższe o ok. 70zł. 
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Wobec braku innych uwag w przedmiotowym temacie Przewodniczący Komisji poddał pod 

głosowanie zaopiniowanie sprawozdania rocznego z wykonania planu finansowego 

Powiatowej Biblioteki Publicznej w Wałczu.  

 

 W głosowaniu udział brało 9 Członków Komisji 

 

W wyniku głosowania powyższe sprawozdanie  zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie. 

Niniejsze będzie przedmiotem obrad XXXIV sesji Rady Powiatu 

 

Posiedzenie Komisji o godz. 13
08  

opuściła Marzenna Łopatka.  

 

 

Ad. pkt. 5 

Informacja na temat stanu bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Wałeckiego 

za 2013 r. 

 

W posiedzeniu Komisji dot. niniejszego punktu uczestniczyła Anna Krysztofiak – Państwowy 

Powiatowy Inspektor Sanitarny w Wałczu. 

 

Przedmiotowa informacja pisemna, jako materiał źródłowy stanowi załącznik do protokołu   

XXXIV sesji Rady Powiatu w Wałczu z dnia 24 kwietnia 2014 r.  

 

Anna Krysztofiak – p.o. Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Wałczu 

poinformowała, iż stan sanitarno-epidemiologiczny powiatu wałeckiego jest zadawalający, 

nie budzący zagrożeń dla zdrowia i życia mieszkańców powiatu wałeckiego. W porównaniem 

do 2012 r. w obszarach objętych nadzorem nie zanotowano istotnych zmian. Następnie 

przedstawiła informację na temat jakości wody przeznaczonej do spożycia, oznajmiając, iż 

wydano jedną decyzję warunkowego dopuszczenia wody, z uwagi zawyżony poziom  żelaza. 

Jeżeli chodzi o jakość wody  na terenie Gminy Miejskiej Wałcz oraz Gminy Wałcz uległa 

poprawie, dzięki przeprowadzeniu inwestycji modernizacji przepompowni oraz stacji 

uzdatniania wody. W trakcie prac obserwowano okresowe pogorszenie jakości wody, 

niemniej nie skutkowało to zagrożeniem zdrowia ludzi.  

 

O godzinie 13
12

 na posiedzenie Komisji przybył Tadeusz Łożecki. 

 

Wobec braku innych uwag w przedmiotowym temacie Przewodniczący Komisji poddał pod 

głosowanie zaopiniowanie informacje na temat stanu bezpieczeństwa sanitarnego na terenie 

Powiatu Wałeckiego za 2013 r.  

 

W głosowaniu udział brało 10 członków Komisji 

 

W wyniku głosowania powyższą informacje zaopiniowano pozytywnie jednogłośnie.  

Niniejsze będzie przedmiotem obrad XXXIV  sesji Rady Powiatu. 

Posiedzenie Komisji o godz. 13
15 

opuściła Anna Krysztofiak.  
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Ad. pkt. 6 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Wałeckiego w 2013 roku  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie – materiał sesyjny. 

 

Przedmiotowa informacja pisemna, jako materiał źródłowy stanowi załącznik do protokołu   

XXXIV sesji Rady Powiatu w Wałczu z dnia 24 kwietnia 2014 r.  

 

W posiedzeniu Komisji dot. niniejszego punktu uczestniczył Wojciech Pastuszak – Naczelnik 

Wydziału Zarządzania Kryzysowego, Bezpieczeństwa i Spraw Obywatelskich w/m. 

 

Wobec braku uwag w przedmiotowym temacie Przewodniczący Komisji poddał pod 

głosowanie zaopiniowanie Sprawozdania z realizacji Programu współpracy Powiatu 

Wałeckiego w 2013 roku z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie.  

 

W wyniku głosowania powyższe  sprawozdanie zaopiniowano pozytywnie jednogłośnie.  

Niniejsze będzie przedmiotem obrad XXXIV  sesji Rady Powiatu. 

 

 

W posiedzeniu Komisji dot. punktu 7 i 8 i 9 uczestniczyli: Józef Kropielnicki – Naczelnik 

Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych w/m, Piotr Filipiak – Dyrektor Zespołu Szkół Nr 3 w 

Wałczu, Jolanta Ambroziak – p.o. Dyrektora Zespołu Szkół Nr 2 w Wałczu, Dorota Matuszak-

Klupczyńska –Dyrektor Zespołu Szkół Nr 4 RCKU .  

 

 

Ad. pkt. 7 

Informacja na temat przygotowań do rekrutacji absolwentów gimnazjów na rok 

2014/2015. 

 

Przedmiotowa informacja pisemne stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Jerzy Goszczyński Wicestarosta Wałecki poinformował, iż najprawdopodobniej w roku 

szkolnym 2014/2015 w rekrutacji do szkół ponadgimnazjalnych powiatu weźmie udział o ok. 

50 absolwentów gimnazjów z terenu powiatu wałeckiego mniej, niż w roku ubiegłym. 

Podkreślił, iż szkoły ponadgimnazjalne podejmują działania promocyjne, zarówno na terenie 

powiatu wałeckiego, jak i poza nim, usilnie starając się pozyskać jak największą liczbę 

uczniów.  
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Wobec braku uwag i wniosków w przedmiotowym temacie Przewodniczący Komisji poddał 

pod głosowanie przyjęcie informacji na temat przygotowań do rekrutacji absolwentów 

gimnazjów na rok 2014/2015. 

  

W wyniku głosowania powyższą informację zaopiniowano pozytywnie jednogłośnie. 

 

 

Ad. pkt. 8 

Informacja o sytuacji w szkołach technicznych (Zespół Szkół Nr 2, Zespół Szkół Nr 3  

i Zespołu Szkół Nr 4 RCKU). 

 

Przedmiotowa informacja pisemne stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Józef Kropielnicki – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych w/m poinformował,  

iż na dzień 31 marca br. zgodnie z Systemem Informacji Oświatowej w szkołach technicznych 

powiatu uczy się 1220 uczniów, w liceach ogólnokształcących 731 oraz 12 w gimnazjum 

Szkoły Mistrzostwa Sportowego w Wałczu. W porównaniu do stanu na dzień 30 września br. 

liczba uczniów spadła o 47. 

 

Jolanta Ambroziak – p.o. Dyrektora Zespołu Szkół Nr 2 w Wałczu poinformowała, iż  planuje 

się otwarcie dwóch klas technikum, jednej klasy zasadniczej, jednej klasy liceum wojskowego 

(ewentualnie klasy sportowej). Kierunki proponowane gimnazjalistom to: w 4-letnim 

technikum zawodowym: technik architektury krajobrazu, technik budownictwa, technik 

drogownictwa,  technik logistyk, technik inżynierii środowiska i melioracji, technik renowacji 

elementów architektury, natomiast w 3-letniej zasadniczej szkole zawodowej: elektryk,     

elektromechanik, murarz-tynkarz, monter zabudowy i robót wykończeniowych w 

budownictwie. Następnie poinformowała, iż od początku roku szkolnego szkoła realizuje na 

terenie powiatu i poza nim działania promocyjne. W tym roku szkolnym zorganizowano trzy 

tzw. Dni Otwarte Szkoły ( 13.09.2013r. Dzień Otwarty połączony ze Świętem Szkoły, 

29.01.2014r. oraz 14.03.2014r). Jak co roku szkoła prezentowała się 14.03.2014r. na Giełdzie 

Zawodoznawczej w Wałczu. Nauczyciele wraz z delegacjami uczniów odbywają  wizyty 

promocyjno-informacyjne w szkołach gimnazjalnych na terenie powiatu i poza nim. W trakcie 

roku szkolnego zamieszczane są w prasie informacje o ciekawych wydarzeniach 

odbywających się w szkole. Szkoła reklamuje się również poprzez stronę internetową, a także 

materiały promocyjne w formie ulotek, plakatów, banerów itp. Podkreśliła, iż robi się 

wszystko, by pozyskać jak najwięcej absolwentów gimnazjów zarówno z terenów  powiatu 

wałeckiego jak i poza nim. Niestety obserwuje się ciągły spadek liczby uczniów i ten fakt 

dotyczy całego kraju.  

 

Andrzej Gostołek Przewodniczący Komisji zwrócił się z zapytaniem do Jerzego 

Goszczyńskiego Wicestarosty Waleckiego ilu uczniów jest szkołom niezbędne do tego, by ich 

finanse zbilansowały się? 

 



6 

 

Jerzy Goszczyński Wicestarosta Wałecki odpowiedział, iż gospodarka finansowa musi być tak 

prowadzona, by bez względu na liczbę uczniów, finanse były zbilansowane. Po to Rada 

Powiatu przyjęła „Program Naprawczy”, by wydatki szkół nie były wyższe od planowanych. 

Dodał, iż szkoły muszą przetrwać okres niżu demograficznego, dysponując mniejszym 

budżetem i szukać oszczędności wszędzie tam, gdzie jest to możliwe. Jeżeli powyższe się nie 

uda, konieczne będzie wygospodarowanie w budżecie powiatu środków finansowych i 

przekazanie ich  szkołom ponadgimnazjalnym. 

 

Bogdan Białas Członek Komisji i jednocześnie Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się z 

zapytaniem do Jolanty Ambroziak – p.o. Dyrektora Zespołu Szkół Nr 2 w Wałczu jakie jest 

zainteresowanie absolwentów gimnazjów kształceniem w klasie o kierunku wojskowym? 

 

Jolanta Ambroziak – p.o. Dyrektora Zespołu Szkół Nr 2 w Wałczu odpowiedziała,  

że zainteresowanie klasą wojskową jest bardzo duże. Obecnie w pierwszej klasie wojskowej 

uczy się 34 uczniów. Na początku roku szkolnego do tej klasy chciało również przystąpić 

kilkoro absolwentów gimnazjów, niemniej z uwagi na zbyt małe sale lekcyjne nie wyrażono na 

powyższe zgody. Następnie wyjaśniła, iż po ukończeniu nauki w klasie wojskowej absolwenci 

nie uzyskują punktów preferencyjnych, które ułatwią im rekrutację na studia. Uczniowie nie 

mają również gwarancji pozyskania zatrudnienia w wojsku. Jest to po prostu liceum 

ogólnokształcące, w którym wykładane są dodatkowe zajęcia „wojskowe”, cieszące się dużym 

zainteresowaniem wśród młodzieży. 

 

Tadeusz Łożecki Członek Komisji dodał, iż w roku ubiegłym ZS Nr 2 w Wałczu podpisał 

porozumienie z Akademią Obrony Narodowej. Wyraził nadzieję, że dzięki powyższemu 

absolwenci klas wojskowych będą mieli większe szanse na kontynuowanie nauki w szkołach 

wojskowych i w konsekwencji przystąpienie do zawodowej służby wojskowej. 

 

Marek Subocz Członek Komisji zapytał czy Powiatowi Wałeckiemu zagraża likwidacja 

niektórych placówek oświatowych, gdyż w kuluarach zarówno rodzice i nauczyciele na ten 

temat dyskutują? 

 

Jerzy Goszczyński Wicestarosta Wałecki odpowiedział, iż Zarząd Powiatu nie podejmuje 

żadnych działań związanych z likwidacją którejś z placówek oświatowych. Wyjaśnił, iż na 

etapie tworzenia „Programu Naprawczego” organizowano spotkania z radami 

pedagogicznymi wszystkich szkół, podczas których przekazywano bieżące informacje. Jak 

dotąd nie było sugestii ze strony Radnych Rady Powiatu dotyczącej  likwidacji szkół, dlatego 

też nie podejmowane są w tym kierunku stosowne kroki. Natomiast fakt, iż ludzie rozmawiają 

na ten temat w różnych gremiach, wynika z różnych przyczyn, wśród nauczycieli w obawie o 

zatrudnienie. Podkreślił, iż z formalnego punktu widzenia działania mające na celu 

zlikwidowanie którejś z placówek oświatowych nie były podejmowane. 

 

Bogdan Białas Członek Komisji zauważył, że jeżeli sytuacja w oświacie będzie ulegała 

pogorszeniu, nie wykluczone, że trzeba będzie podjąć decyzję o likwidacji,  bądź połączeniu 

placówek oświatowych. 
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Piotr Filipiak – Dyrektor ZS Nr 3 w Wałczu poinformował, iż czynione są starania,  

by zachęcić jak największą grupę absolwentów gimnazjów do kontynuowania nauki w ZS Nr 3 

w Wałczu. Dodał, iż dobrze byłoby, gdyby liczba uczniów w klasach pierwszych była zbliżona 

do aktualnej. Niemniej zdaje sobie sprawę, że co roku ulega ona zmniejszeniu, dlatego też 

trudno ocenić ilu uczniów podejmie naukę w klasach pierwszych w roku szkolnym 2014/2015.  

Oznajmił, iż w razie konieczności redukcji zatrudnienia nie będą przedłużane umowy o pracę 

z emerytowanymi nauczycielami. Następnie poinformował, iż szkoła aktualnie realizuje 

projekt pn. „Najlepszy w zawodzie”. Na dniach zostanie ogłoszony przetarg na zakup  dwóch 

maszyn tokarki i frezarki numerycznej. W tej chwili przygotowywane jest jedno z pomieszczeń 

warsztatowych, w którym prowadzony jest remont generalny. Zasygnalizował problem starej 

instalacji elektrycznej w budynku szkoły i konieczność jej wymiany.  

 

Jerzy Goszczyński Wicestarosta Wałecki odnosząc się do wypowiedzi Bogdana Białasa 

Członka Komisji i jednocześnie Przewodniczącego Rady Powiatu podkreślił, iż wprowadzając 

„Program Naprawczy” były dwie możliwości. Pierwsza dotyczyła redukcji zatrudnienia,  

a w konsekwencji reorganizację szkół. Druga koncepcja, którą zrealizowano, dotyczyła 

wprowadzenia oszczędności zarówno w szkołach jak i pozostałych jednostkach 

organizacyjnych powiatu. Zaznaczył, iż w roku bieżących nie było rozmów na temat innych 

rozwiązań, lecz jedynie na temat wprowadzonego programu oszczędnościowego w szkołach, 

dotyczącego głównie zmian w regulaminach wynagradzania kadry kierowniczej i nauczycieli. 

 

 

Wobec braku uwag i wniosków w przedmiotowym temacie Przewodniczący Komisji poddał 

pod głosowanie przyjęcie informacji o sytuacji w szkołach technicznych  (Zespół Szkół Nr 2, 

Zespół Szkół Nr 3 i Zespołu Szkół Nr 4 RCKU). 

 

W wyniku głosowania powyższą informację przyjęto jednogłośnie. 

 

 

Ad. pkt. 9 

Informacja na temat realizacji zadań oświatowych młodzieży o specjalnych potrzebach 

edukacyjnych. 

 

Przedmiotowa informacja pisemna stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

W posiedzeniu Komisji dot. niniejszego punktu uczestniczyli: Marek Syrnyk - Dyrektor 

Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Wałczu;  Józef Kropielnicki – Naczelnik Wydziału 

Edukacji i Spraw Społecznych w/m.  

 

 

Marek Syrnyk - Dyrektor Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Wałczu poinformował,  

iż Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna w Wałczu podejmuje formy pomocy w stosunku do 

dzieci w określonym wieku: 
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- dzieci do 3 roku życia: diagnoza, porady, konsultacje, diagnoza, terapia logopedyczna, 

psychoterapia; 

- dzieci przedszkolne: diagnoza (orzecznictwo, opiniowanie), terapia logopedyczna, porady, 

konsultacje, indywidualna psychoterapia, zajęcia grupowe dla dzieci zdolnych, przesiewowe 

badania mowy; 

- uczniowie szkoły podstawowej: diagnoza (orzecznictwo, opiniowanie), terapia 

logopedyczna, terapia pedagogiczna, terapia psychologiczna, porady, konsultacje, 

interwencje, socjoterapia, zajęcia grupowe dla dzieci zdolnych, warsztaty w szkole; 

- uczniowie gimnazjum: diagnoza (orzecznictwo, opiniowanie), terapia logopedyczna, terapia 

pedagogiczna, terapia psychologiczna, porady, konsultacje, interwencje, określanie 

preferencji i zainteresowań zawodowych – zajęcia grupowe; 

- młodzież szkół ponadgimnazjalnych: diagnoza (orzecznictwo, opiniowanie), terapia 

pedagogiczna, terapia psychologiczna, porady, konsultacje, interwencje, zajęcia grupowe  

w szkole. 

Następnie oznajmił iż w pierwszym semestrze tego roku szkolnego liczba wydanych orzeczeń  

o potrzebie nauczania indywidualnego (40) oraz kształcenia specjalnego (40)  nie zwiększyła 

się, w stosunku do roku ubiegłego. Zauważył, iż pomimo malejącej liczby dzieci (uczniów), 

zamieszkujących teren powiatu wałeckiego, pracownicy Poradni mają więcej pracy. Poradnia 

Psychologiczno-Pedagogiczna obecnie nie zajmuje się jedynie problemami edukacyjnymi 

uczniów, ale również problemami emocjonalnymi  i wychowawczymi dzieci i młodzieży. 

Następnie przedstawił wykres obrazujący przyczyny podjęcia terapii w Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej w Wałczu. Z powyższego wynika, iż dominującymi rodzajami 

terapii prowadzonych przez Poradnię są  zaburzenia emocjonalne, a w bardzo małym 

zakresie trudności szkolne. Rozszerzenie działalności Poradni m.in. o możliwość orzekania o 

autyzmie czy Zespole Aspergera, bądź pracę z dziećmi niewidomymi czy słabo widzącymi 

sprawia, że terminy wizyt w Poradni są bardzo odległe. W ostatnim czasie, w związku z 

przesunięciem wieku szkolnego, odnotowuje się dużą ilość złaszeń o wydanie diagnozy 

dotyczącej dojrzałości szkolnej.  Wyraził pogląd, iż należałoby rozważyć czy Poradnia 

Psychologiczno-Pedagogiczna, która funkcjonuje w systemie oświaty, powinna zajmować się 

tak szeroką problematyką. Warto byłoby zastanowić się nad rozwiązaniem, które albo 

wspomogłoby Poradnię w dodatkowy personel, bądź zdjętoby z niej niektóre zadania. 

 

Następnie Komisja dyskutowała na temat obowiązku szkolnego, którym w przyszłym roku 

szkolnym zostaną objęte dzieci urodzone w miesiącach od stycznia do czerwca 2008 r. 

 

Wobec braku uwag w przedmiotowym temacie Przewodniczący Komisji poddał pod 

głosowanie przyjęcie informacji na temat realizacji zadań oświatowych młodzieży  

o specjalnych potrzebach edukacyjnych. 

 

W wyniku głosowania powyższą informację  przyjęto  jednogłośnie. 

 

Posiedzenie Komisji o godzinie 13
40 

opuścili: Piotr Filipiak, Jolanta Ambroziak, Dorota 

Matuszak-Klupczyńska, Marek Syrnyk.  
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Ad. pkt. 10 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w Wałczu.    

W posiedzeniu Komisji dot. niniejszego punktu uczestniczyła Bożena Terefenko – Dyrektor 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu. 

 

Komisja Budżetu i Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

kierowany na   XXXIV sesję Rady Powiatu w dniu 24 kwietnia 2014 r. w sprawie: 

 

- w sprawie przyjęcia „Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 

2014-2020” -   

Bożena Terefenko – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu 

poinformowała, iż „Powiatowa Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu 

Wałeckiego” stanowi podstawowy dokument planowania strategicznego w obszarze 

społecznym w powiązaniu ze sferą ekonomiczną w oparciu o zasady zrównoważonego i 

trwałego rozwoju. Na podstawie przeprowadzonej diagnozy stanu powiatu wałeckiego oraz w 

efekcie przeprowadzonych konsultacji społecznych Strategia formułuje sprecyzowane, 

ambitne i realne cele strategiczne i operacyjne, a także zadania i projekty realizacyjne. 

Powiatowa Strategia Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Wałeckiego na lata 

2014 – 2020 stanowi podstawę do podejmowania działań mających na celu wywołanie 

pozytywnej zmiany w społeczności lokalnej. Strategia jest koncepcją systemowego działania, 

polegającego na formułowaniu długookresowych celów w obszarze polityki społecznej, 

określeniu zasobów i niezbędnych środków do realizacji tych celów. Strategia jest 

dokumentem wspierającym rozwój powiatu w zakresie polityki społecznej. Celem strategii jest 

rozwiązywanie ważnych problemów społecznych w Powiecie Wałeckim oraz planowanie i 

realizacja wyznaczonych zadań w zakresie polityki społecznej. Realizacja zadań 

postawionych przed pomocą społeczną na poziomie społeczności lokalnej, jak i na poziomie 

rodziny i jednostki oraz konieczność wypracowania ustawowych i niekonwencjonalnych form 

pomocy wymaga systemowego i profesjonalnego diagnozowania problemów społecznych w 

skali powiatu. Diagnoza problemów społecznych występujących na terenie powiatu 

sporządzona została na podstawie danych będących w dyspozycji Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Wałczu, Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu, gminnych ośrodków 

pomocy społecznej działających na terenie powiatu oraz innych urzędów i instytucji 

działających w sferze społecznej. „Powiatowa Strategia Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Powiatu Wałeckiego na lata 2014 – 2020” została sporządzona przez firmę 

zewnętrzną. Następnie poinformowała, iż Strategia daje możliwość ubiegania się o środki 

finansowe zewnętrzne na utworzenie nowej placówki opiekuńczo-wychowawczej. Podkreśliła, 

iż istotnym problemem jest brak na terenie powiatu wałeckiego placówki, w której można 

byłoby umieszczać dzieci odebrane z rodzin biologicznych, wskutek interwencji  

czy postanowień sądu.  Zaznaczyła, iż utrzymanie dzieci w placówkach poza terenem powiatu 

wałeckiego jest bardzo kosztowne. Dlatego też, utworzenie takiej placówki na terenie powiatu 

jest zadaniem priorytetowym. 
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Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały przewodniczący Komisji poddał 

niniejszy pod głosowanie w wyniku głosowania przedmiotowy projekt uchwały bez uwag  

zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie; 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 6 do niniejszego  protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 11 

Sprawy bieżące. 

 

Przewodniczący Komisji Andrzej Gostołek poinformował, iż Członkowie Komisji otrzymali 

wraz z materiałami na Komisję pismo od Zarządu Caritas Parafii pw. Mikołaja  

w Wałczu, dotyczące prośby o dobrowolne wsparcie działalności. Pismo stanowi załącznik  

nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad. pkt. 12 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

Wobec braku głosów w punkcie „Wolne wnioski i zapytania” oraz wyczerpania porządku  

Przewodniczący Komisji o godz. 13
45

 zamknął posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

Protokołowała:                                                                      

 Przewodniczący Komisji 

Inspektor ds. Obsługi Rady Powiatu 

                                                                                                  Andrzej Gostołek  

Anna Siwiec 


